
Članarina se je določila na letnih 150 
Din, za obrambni sklad pa letnih 120 Din. 

O najnovejšem projektu osnovnošol* 
skega zakona je poročal tov. ' M e n c i n , 
pregledno navajajoč njegove hibe in vrline. 
Po daljši debati se je prepustila formula* 
cija in natančnejša utemeljitev naših za* 
htev odboru. 

Situacijsko poročilo je podal tovariš 
D o b e r š e k ter pojasnil razplet in stanje 
M o d e r n d o r f e r j e v e zadeve. Od nje* 
ga predlagana resolucija je bila po daljši 
debati z raznimi spremembami enoglasno 
sprejeta. Ker jo je »Učiteljski Tovariš« že 
objavil, je tukaj ne navajamo. 

Na interpelacijo tov. Gačnika glede 
gospodarskega ter tov. Dominka glede 
splošnega položaja v našem poverjeništvu, 
je kratko odgovoril tov. Mencin, pridržu* 
joč si obširnejše poročilo za prihodnje zbo* 
rovanje. 

+ Učiteljsko društvo za srez Šmarje* 
Rogatec je zborovalo dne 2. aprila v Ro* 
gatcu. Udeležba je bila prav dobra. 

Poročilo predsednika. Po običajnem po* 
zdravu je predsednik prcčital dopise neka* 
terih odsotnih članov. Javil je, da so dru* 
štvena pravila odobrena. Društvu državnih 
upokojencev za Slovenijo se je izplačalo iz 
društvene blagajne 100 Din. Poročila se 
vzamejo na znanje in odobrijo. 

Dopisi. 1. Glede na dopis učiteljskega 
društva za celjski okraj, se soglasno sklene, 
vložiti prošnjo na velikega župana v Mari* 
boru za ustanovitev komisije Zdravstvene* 
ga odseka v Celju. 2. Dopis C. M. družbe, 
ki vabi, naj bi se poživile C. M. podružnice, 
se vzame na znanje. 3. Dopis poverjeništva 
UJU glede strankarskega boja v dnevnikih, 
se je vzel z zadovoljstvom na znanje. 
4. Glede dopisa tov. Karola Doberška v Pre* 
valjah v zadevi slučaja tov. Moderndorferja 
se sklene soglasno, da bo vsak član tri me« 
sece zaporedoma prispeval po 3 Din k pod* 
pornini. 5. Glede na poročilo občnega zbo* 
ra Učit. doma v Mariboru priporoča pred* 
sednik, naj bi se članstvo, ki že ipak pla« 
čuje za to akcijo redni prispevek, spomnilo 
Učit. doma še ob svatbah, pogrebih in dru« 
gih žalostnih in veselih priložnostih ter zanj 
nabiralo darove. 

Poročilo o seji širjega sosveta. Nato je 
predsednik podal poročilo o seji širjega so« 
sveta UJU v Celju. Poročevalec je pohval« 
no ocenil delo sedanjega poverjeništva. 

Predavanje. O samodelavnosti učencev 
pri ppuku in kako jih pripravimo, da sta« 
vijo vprašanja v učnih zadevah, je preda« 
vala tov. E. K u k o v č e v a . Skrbno sestav« 
ljeno predavanje je članstvo poslušalo z 
veliko pozornostjo. Prisrčen aplavz je do* 
kazal predavateljici priznanje poslušalcev. 

Slučajnosti. 1. Razpravljalo se je glede 
članarine, ki jo nekateri člani še dolgujejo 
bivšemu učiteljskemu društvu. Predsednik 
nasvetuje, naj bi se ista čimprej poravnala. 
2. Predsednik je povabil člane, naj se pri* 
glasijo za predavanje na prihodnjem zboro* 
vanju. 3. Z ozirom na slučaj Moderndorfer 
se je razvil razgovor o premeščanjih. Odo* 
bravati moramo prizadevanje poverjeništva 
UJU za ustavitev premeščanj. 

Prihodnje zborovanje bo dne 13. junija 
v Rogatcu. Tajnica. 

+ Učiteljsko društvo za krški okraj je 
zborovalo dne 12. marca t. 1. v Št. Jerneju. 
Kljub temu da je ta kraj precej oddaljen 
od železnice, se je zborovanja udeležilo 
nad 50 tovarišev in tovarišic. 

Predsednik tov. Vanič je otvoril zbo* 
rovanje in pozdravil navzoče, tako tudi sre* 
skega prosvetnega referenta tov. L e v s t i* 
k a, tov. G r u m a , g. P l a v š a k a , tov. 
upokojenega šolskega upravitelja V. G e * 
b a u e r j a in tudi goste, t. j . tovariše, ki 
do sedaj še niso prestopili k udruženju 
UJU. 

Ob sklepu svojega poročila omenja to* 
variš predsednik, da je v srezu izstopilo 8 
tovarišev(ic) iz društva. Njegovemu poro* 
čilu sta sledili še tajniško in blagajniško. 
Ko nadalje omenja, da je zadržan referent 
tovariš S k u 1 j , ki naj bi predaval o Pesta* 
lozziju, nastopi mesto odsotnega tovariš 
G r u m s temo: »Načrti in problemi šol* 
stva v drugih državah«. G. referent se je 
tako dobro poglobil v svoje delo, da je v 
svojih začrtanih mislih izluščil pravo jedro 
in s tem pokazal, da je delo završil stro* 
kovno, za kar je žel vsestransko priznanje. 
Sledilo je predsednikovo poročilo širjega 
sosveta, v katerem je predočil natančno 
sliko o delovanju bivšega poverjeništva, iz 
česar je razvidno, da je bil že skrajni čas, 
da je vse delo prevzelo novo poverjeništvo. 

O »tovarištvu« je predaval tov. L o m * 
š e k , nakar se je razvila živahna debata, 
v katero so posegli tovariši P o ž a r , 
Š p e n k o , P e t e l i n , G o l o b i. dr. — za 
tem je bilo zaključno zborovanje. — Zbo* 
rovalce je brzojavno pozdravil tov. B i z * 
j a k , ki je bil uradno zadržan in učitelj* 
stvo osnovne šole v Mokronogu. 

+ Učiteljsko društvo za ormoški okraj 
je zborovalo dne 5. marca t. 1. v Ormožu 
ob 86%*ni udeležbi članstva. 

Predsednik omenja dogodke zadnjega 
časa, ki zadevajo učiteljski stan, med temi 
kvaren razdor v učiteljskih vrstah ter smrt 
dolgoletnega šolskega nadzornika v našem 
okraju g. Matije Herica; njegovemu spo* 
minu se oddolžijo navzoči s trikratnim 
»Slava!« Poroča tudi, da je rodil rokotvorni 
tečaj v Ormožu lepe uspehe po naših šolah. 

Dopisi: Na dopis p e v s k e g a z b o * 
r a U J U učiteljstva se sklene: a) Naše 
društvo ne pristopi kot ustanovnik k zbo* 
ru, ker blagajna ne dopušča, b) Od 1. aprila 
t. 1. plača vsak član skupno z drugimi pri* 
spevki vsak šolski mesec 1 Din članarine 
za zbor. c) Kot njegov poverjenik fungira 
društveni odbor. — Z a d r u š t v o dr* 

Društvena zborovanja UJU. 
Vabila 

= Učiteljsko društvo za celjski okraj 
bo zborovalo v soboto 7. majnika v Pe* 
trovčah. Dnevni red tvorijo: društvena po* 
ročila, volitev delegatov za pokrajinsko in 
državno skupščino, predlog glede volitev 
novega odbora in slučajnosti. Glavna toč* 
ka dnevnega reda bo pa predavanje tov. 
Elize Kukovčeve: O učenčevem vprašanju 
pri pouku. (V smislu doslednega udejstvo* 
vanja učnega načela samodelavnosti). Po 
možnosti nastopi pri obedu celjski orke* 
ster. Začetek ob 8. uri. 

Poročila: 
+ Slovenjebistriško učiteljsko društvo 

je zborovalo dne 9. aprila na Spodnji Pol« 
skavi. 

Tov. predsednik pozdravi navzoče, zla* 
sti tov. Č u č e k a , ki je došel kot upokoje* 
nec med nas, prečita došle dopise ter po* 
roča o poteku in sklepih zadnje odborove 
seje. Tov. blagajnik se pritožuje, da so med 
nami še nekateri zamudniki, ki še dolgujejo 
na lanski članarini ter jih opozarja, da store 
svojo dolžnost! Preloži se ponovno pregled 
računov, dokler ne bodo dolgovi poravnani 
in blagajna v redu! 

Tov. Planer se je udeležil občnega zbo* 
ra U. D. v Mariboru ter poda k poročilu v 
33. številki »Učit. Tov.« nekaj pojasnil. 
Omeni, da se je članarina znižala na 20 Din 
ter pričakuje pristop vseh navzočih v to 
društvo. Tov. predsednik priporoča sicer 
društvo vsem onim, ki imajo interes na 
njem, toda siliti koga, da vstopi — ne more! 

Zvečer ob 8. uri in v nedeljo dne 10. ob 
3. uri popoldne uprizorijo člani našega uči* 
teljskega društva v Slov. Bistrici igro »Vo* 
zel« v prid U. D. v Mariboru. Pri tem ob* 
vestilu je vzbudilo ogorčenje dejstvo, da 
znaša državna taksa za ti dve predstavi 
677 Din. 

Sledilo je predavanje tov. Planerja o 
matematični geografiji v višjih razredih 
osnovnih šol. Podal je v učnih slikah snov 
ter pokazal pot, po kateri pridemo z lah* 
koto na podlagi delovnega principa do 
smotra. 

+ Občni zbor učiteljskega društva za 
Mežiško dolino se je vršil dne 15. januarja 
t. 1. na Prevaljah. 

Predsednik tov. Feinig nam je podal 
v svojem letnem poročilu na njemu lasten 
jedrnat način sliko našega položaja v šol* 
skem in stanovskem oziru. V šolski politiki 
centrale, v delovanju naše centralne uprave 
pogrešamo programatično smer. O resnih 
reformah na šolskem polju se ne razmišlja, 
pač pa imamo zabeležiti nekaj ponesrečenih 
eksperimentov, kakor na brzo roko izdelani 
učni načrt za osnovne šole. Še manj razve* 
seljiva je bilanca v pogledu na naš gmotni 
in pravni položaj. Stalno se čutimo držav* 
ni nameščenci ogroženi v priborjenih svojih 
pravicah, kar sili uradnike vseh kategorij, 
da strnejo svoje vrste v skupno obrambo. 
To dejstvo se izraža tudi v notranjem živ* 
ljenju našega Udruženja, kojega smer po* 
staja vedno odločneje stanovska. 

Letno poročilo tajnikovega namestnika 
tov. Galloba se spominja častne uloge na* 
šega društva v našem stanovskem pokretu 
ter navaja predavanja strokovne in obče 
izobraževalne vsebine, kakor tudi en tečaj, 
ki ga je društvo v tekočem letu priredilo. 
V raznih resolucijah je povzdignilo svoj 
glas za pravice učiteljstva in so bile te re* 
solucije vedno predmet temeljitih debat. 
Po inicijativi društva se je pričela akcija 
za ustanavljanje kmetijskih nadaljevalnih 
tečajev v našem srezu, ki obeta najlepše 
uspehe. V Mežici smo dobili meščansko 
šolo, za koje ustanovitev imajo svoje za* 
sluge tudi člani našega društva. Tov. K o = 
s i r j u smo postavili lep nagrobni spo* 
menik. 

Iz poročila marljive naše blagajničarke 
je razvidno, da je društvo vse svoje obvez* 
nosti poravnalo in da je v njem včlanjeno 
vse učiteljstvo v okraju. 

Volitve so imele sledeči rezultat: pred* 
sednik tov. F e i n i g , odborniki: M e n c i n , 
D o b e r š e k , K e r t o v a , G a č n i k , 
G a 11 o b. 

ž a v n i h u p o k o j e n c e v i n u p o k o * 
j e n k se nabere med članstvom 130 Din 
prostovoljnih prispevkov. — T a j n i k a 
CM d r u ž b e pozove društveni odbor po 
svoji uvidevnosti, da predava o družbinem 
delu za povzdigo obmejnega šolstva. 

Sklepi in slučajnosti. Na predlog tov. 
Rajšpa sklenejo zborovalci v zadevi prepo* 
vedi uporabe šolskih prostorov za tambura* 
ške vaje, da se objavi ta slučaj v »Učit. 
Tov.« v ilustracijo, kako hvaležno je izven* 
šolsko prosvetno delo učiteljstva na deželi, 
ki mu ga nalagajo šolske oblasti. 

Za sejo glavnega odbora UJU v Beo* 
gradu se pošlje našemu poverjeništvu sle* 
deči predlog: Finančno ministrstvo naj upo* 
števa pri sestavi svojega proračuna pred* 
vsem zaostanke na naših plačah in pokojni* 
nah, posebno iste iz prejšnjih let, da bodo 
prišli prizadeti vendar enkrat že do svojih 
zasluženih plač in pokojnin. V našem dru* 
štvu je slučaj, ko ima upokojenka dobiti 
nad 14.000 Din na ostanku iz leta 1924. 

»Učiteljski Tovariš« naj posveča večjo 
pozornost poročilom pod rubriko »U č i * 
t e l j s k i p r a v n i k«, da se ne bo zopet 
dogodilo, da nastanejo zmešnjave, kakor se 
je to zgodilo o priliki sklepa 1. polletja te* 
kočega šolskega leta, ko je bila tozadevna 
naredba iz Finkove zbirke napačno objav* 
ljena. (Objavljen je bil odlok, ki je bil iz* 
dan v ljubljanski oblasti. — Op. u r e d n.). 

Na predlog tov. Megla se zbirajo pro* 
stovoljni prispevki za »U č i t. d o m« v Ma* 
riboru namesto venca na grob umrlega rav* 
natelja g. Matije Pirca. Nabralo se je 130 
Din. Na isti način se počasti na predlog 
tov. Rajšpa spomin umrlega nadzornika g. 
Matije Herica ter se skupi med člani 112 
Din za Učit. dom. 

Prihodnje zborovanje bo v Čakovcu o 
priliki zborovanja Medjimurskega učitelj* 
skega društva. 

+ Učiteljsko društvo UJU za kočev* 
ski okraj je zborovalo v Kočevju dne 18. 
marca 1927. Zborovanju je prisostvovalo 
71 članov(ic). 

Predsednik tov. Fr. Ločniškar otvori 
zborovanje ob 10. uri, pozdravi tov. pover* 
jenika A n d r . S k u l j a , predavatelja tov. 
L e o n a P i b r o v c a ter zastopnika Učit. 
pevskega zbora v Ljubljani tov. K a r l a 
P u h a r j a. . 

Predavanje: Tov. L e o P i b r o v e c iz* 
vaja svoje predavanje po sledečih točkah: 
a) o izobrazbi v splošnem; b) o načrtih de* 
lovne šole; c) delotvorni pouk v šoli; č) roč* 
no udejstvovanje pri pouku; d) delovni po* 
uk v posameznih razredih; e) celokupen 
pouk pri mladini in f) razlika med staro in 
novo šolo. Predavatelj je s svojim stvarnim 
in zelo nazornim referatom odkril zbrane* 
mu učiteljstvu čisto nova pota, po katerih 
ima hoditi moderna delovna šola; pokazal 
je v njem vso svojo vnemo in gorečnost in 
izobrazbo za novo šolo ter podal nešteto 
nasvetov, pridobljenih na podlagi izkušenj 
dveletnega prizadevanja in udejstvovanja 
s poukom mladine po načelih modernega 
časa. Za to svoje globoko in dobro zasno* 
vano predavanje je žel tov. predavatelj od 
strani pazno sledečega učiteljstva buren 
aplavz. 

Nato sledi predavanje tov. Andreja 
Skulja o šolskem vrtu in njega umni upo* 
rabi. Predavatelj najprej teoretično obraz* 
loži važnost in pomen kmetijskega pouka 
na šolah sploh in poudarja koristi, ki jih 
mora narod imeti od tega. V drugem delu 
svojega predavanja pa preide k praktič* 
nemu udejstvovanju na šolskem vrtu. Vrt 
je treba urediti tako, da ustreza lepotic* 
nim in praktičnim zahtevam. Svoje preda* 
vanje je ponazoril s sliko. Tov. predsednik 
tovariša .predavatelja obenem z zahvalo 
za njegov referat poprosi, da bi se od* 
zval vabilu in prišel iznova predavat na 
socialno«*pedagoški tečaj, ki ga namerava 
Kočevsko učiteljsko društvo prirediti ob 
koncu letošnjega šolskega leta v KočevJ*. 

Poročilo društvenega podpredsednika 
tov. H. Kmeta o seji širjega sosveta UJU v 
Celju, dne 2. februarja 1927. Poročevalec 
poroča o poteku te seje, na kateri se je v 
glavnem razpravljalo o gospodarskem sta* 
nju ^učiteljske organizacije UJU poverje* 
ništvo Ljubljana v zadnjih 4 letih. 

K tej točki se oglasi tov. poverjenik 
A. S k u 1 j ter poda članstvu še nekatera 
pojasnila v svrho informiranosti in pozna* 
nja dejanskega stanja. Dotakne se tudi 
slučaja tov. M o d e r n d o r f e r j a . 

Zborovanje se prekine ob Vt na 13. uro 
in nadaljuje ob 15. uri. 

Predsednik poroča o sklepu odbora, 
da se priredi letos ob koncu šolskega leta 
s o c i a l n o * p e d a g o š k i t e ^ č a j . Ute* 
meljuje potrebo in korist takega tečaja za 
učiteljstvo, ki mora skrbeti, da se vedno 
in vsestransko izobražuje in ne zaostaja 
za drugimi stanovi. 

K tej točki se oglasi tov. M e r v i č , 
ki tudi povdarja potrebo izobrazbe uči* 
teljstva, ako hoče to uspešno vršiti svojo 
dolžnost. 

Tov. P e t e r 1 i n izrazi željo, naj bi 
učiteljstvo samo sklenilo, ali sploh želi 
takšen tečaj. Dan na glasovanje je bil ta 
sklep z veliko večino sprejet. Sklene se 
tudi povabiti k temu tečaju zlasti učitelj* 
ska društva iz Dolenjske. 

Tov. P u h a r je utemeljeval potrebo 
u č i t . p e v s k e g a z b o r a , »njegov na* 
men in korist za učiteljski stan. Predlog, 
ki je bil soglasno sprejet, se glasi: Uči* 
teljsko društvo za kočevski okraj pristopi 
k centralnemu učit. pevskemu zboru kot 
ustanovni član z enkratnim prispevkom 500 
Din; člani društva pa vsi pristopijo k 
omenjenemu pevskemu zboru kot podpor* 
ni člani, pričenši z januarjem 1927. 



—lu Učiteljskim društvom. V današ* 
njo številko smo spravili kolikor je bilo 
mogoče društvena poročila in skrčili 
zaradi tega drugo gradivo. Kolikor poro* 
čila še niso vsa objavljena prosimo potrp* 
ljenja, ker drugi dopisniki tudi žele, da 
pridejo dopisi v list. Ne moremo se tudi 
izogniti, da bi iz lista izpustili aktualno gra* 
divo, ker s preložitvijo ^izgubi vrednost. 
Torej potrpljenje, saj ga mora imeti ured* 
ništvo tudi zelo mnogo pri tako tesno od* 
merjenem prostoru in tako obilih in raz* 
ličnih željah dopisnikov in čitateljev. 

LISTNICA UREDNIŠTVA. 



Na predlog tov. K m e t a se sklene 
ustanoviti tudi krajevni učiteljski pevski 
zbor. Njega pevovodja bodi tov. verouči* 
telj Lavrič. Soglasno sprejeto. 

Nadaljnja točka slučajnosti so dru* 
štvene zadeve. Nekateri člani stavijo na 
predsednika vprašanje, kako je s plačeva* 
njem globe. Tov. predsednik pojasni in 
utemelji potrebo 'tozadevnega sklepa od* 
bora. 

Tov. T a v ž e 1 j stavi vprašanje in že* 
li pojasnila, kako je z vojaško dobo, ali 
bo šteta v službo ali ne. 

Poverjenik mu odgovori na to vpra* 
sanje in pojasni tozadevni člen zakona. 

V svrho /informacije članstva izpre* 
govori končno poverjenik še nekoliko be= 
sed o delovanju poverjeništva v zadnjih 
tednih. Omeni sejo in njen potek Glavne* 
ga odbora UJU v Beogradu. 

Tov. 'predsednik zaključi zborovanje 
ob J417. uri. 

+ Svetolenartsko učiteljsko društvo je 
zborovalo dne 8. marca 1927 pri Sv. Le* 
nartu v Slov. goricah. Od 48 vpisanih čla* 
nov navzočih 33. 

Predsednik otvori zborovanje, pozdra* 
vi tov. D. H u m e k a , kateri se je rade* 
volje odzval povabilu in prišel predavat 
tudi k nam. — Spomni se rajnega g. rav* 
natelja M. P i r c a , katerega smo pred 
kratkim zgubili, njegovega delovanja za 
narod. Zborovalci mu zakličejo trikratni 
»Slava!« 

Prečkajo se vsi došli dopisi, k posa* 
meznim se sklene: Vse članstvo sklene pri* 
stopiti k »Ped. did. krožku v Mariboru« z 
mesečno članarino 1 Din. 

Članstvo se enoglasno pridruži resolu* 
ciji glede reduciranja osnovnošolskih nad* 
zorniških mest in je za to, da jih ostane v 
mariborski oblasti 10. 

Med članstvom je krožila nabiralna 
pola za društvo državnih upokojencev, za 
katere se je nabrala tudi malenkostna pod* 
pora. 

Ravnatelj meščanske šole v Mariboru 
tov. D. H u m e k je predaval: »Deška roč* 
na dela brez delavnice«. Podal nam je v 
lepo zamišljenih besedah pomen in način 
deških ročnih del v osnovni šoli, kako se 
takorekoč brez ničesa ustvarja in dela. Pri 
učiteljstvu je, vzbudil veselje in vnemo za 
ta predmet. Posamezniki so posegli v de* 
bato z raznimi vprašanji. Končni in naj* 
večji uspeh je pa bil ta, da je članstvo za* 
htevalo, naj se priredi koncem aprila tri* 
dnevni praktični tečaj za deška ročna dela. 
Radi tega naj izposluje društvo pri pro* 
svetni oblasti v Mariboru potreben dopust 
(tri dni) za udeležence. 

Tov. Velnar Jože poroča o poteku ob* 
čnega zbora Učit. doma v Mariboru. Uči* 
teljstvo tega društva je skoraj vse včlanje* 
no, le učiteljstvo od Sv. Antona še ne, zato 
apelira tudi na te. Priporoča, da se naj 
pridno razpečavajo ročni zemljevidi in dr* 
žavni grb. 

Tov. Golež Fran poroča o seji širjega 
sosveta. Članstvo je vendar enkrat izvedelo, 
kako se je gospodarilo pri poverjeništvu. 
Vsak je strme poslušal revizijsko poročilo 
o blagajniškem stanju. Sedaj si je v tej 
stvari vsakdo lahko na jasnem, čemu je 
bilo toliko odpora. 

Blagajničarka je podala poročilo, ker 
se je pri občnem zboru preložilo na danes. 
Dohodki so znašali v preteklem letu 8598 
Din 50 p, stroški 7422 Din 50 p. Premože* 
nje se je pomnožilo za 298 Din 45 p. 

Pregledovalca sta pregledala račune in 
našla vse v redu. 

Predlogov ni! 
Prihodnje zborovanje bo pri Sv. Ani v 

Slov. goricah, datum se še določi. — Odbor. 
+ Učitejsko društvo za marenberški 

okraj je imelo svoj 9. redni občni zbor dne 
12. marca 1927 v Vuhredu. 

Nagovor predsednika. Po kratkem 
predsednikovem nagovoru o materijalnem, 
kulturnem in socialnem pomenu učiteljske 
organizacije, ki je glavno orožje za našo 
neodvisnost in kulturni vznik učiteljstva ter 
edina obramba proti zlim namenom vlada* 
joče manjšine, ki hoče do mozga izrabiti 
naš idealizem — sta se prečitala zapisnik 
zadnjega zborovanja in 8. občnega zbora, ki 
sta bila brez debate sprejeta. 

Sklepi na podlagi dopisov: Društvo si 
je osvojilo mnenje, da je pravilno, da se 
tudi od njegove strani določajo tovariši za 
nadzorniške kandidate. Trenotno je načelo 
še iluzorno — a močna organizacija more 
izvojevati učiteljstvu pravico, da soodločuje 
v vseh vprašanjih, ki se tičejo šole. Soglas* 
no je bil določen za kandidata tov. Pahor, 
ki je to izvolitev odklonil. 

Članstvo se je enoglasno odzvalo vabilu 
za pristop k Pedagoški centrali v Mariboru, 
sprejelo poslovnik in se obvezalo plačati od 
člana 12 Din letne članarine. 

Poročilo tajnika. Tov. tajnik je v svo* 
jem poročilu orisal predvsem idejni pre* 
okret v naši organizaciji, govoril o njega 
pridobitvah in o še obstoječih nedostatkih. 
Izvajal je, da danes živimo prehitro, preli« 
stavamo le ono, kar je važno in potrebno za 
naš fizični obstoj in radi tega nimamo časa 
vglabljati se v ona vprašanja, ki so vele* 
važna za bodočnost in ki segajo preko na* 
šega fizičnega bistva v duševno globino 
človekovo in človeštva.— Med štirimi ste« 
nami delamo in ne vemo nič o uspehih svo* 
jih najbližjih tovarišev na šoli. V mnogih 
drugih državah je učiteljstvo zreformiralo 
šolstvo v metodiko. »Quclle« piše o naših 
meščanskih šolah: »Sie sind nur auf daš 
Gcbiet der ehemaligen 6sterr.*ung. Monar* 

chie besehriinkt.« Z ljudskimi šolami ni bo* 
Ije. — Ogibamo se najnavadnejših vprašanj 
družboslovja. — Deklaracija, ki pomeni ne* 
kako revolucijo duhov je bila sprejeta, a je 
šla tiho in neopaženo mimo mnogih. — V 
našem okraju smo danes organizirani vsi do 
zadnjega, kar pomeni, da je v nas tovariška 
solidarnost. A ni glavno, da smo organizi* 
rani, solidarnost naj se nam poglobi v skup« 
nem delu. Domoslovni materijal zbiramo. 
Naj nas to kolektivno delo druži vse leto, 
da ob njem spoznamo pravo šolsko delo, 
spoznamo pa tudi življenske prilike naroda, 
med katerim živimo. Statistični podatki: 
Društvo je štelo začetkom 1926. leta 36 čla* 
nov, koncem leta 31 članov. Zborovalo je 
osemkrat; predavanj in poročil je bilo 10. 
Povprečni obisk na zborovanjih je bil 59%. 

Blagajniško poročilo izkazuje 6476 Din 
dohodkov in 4918-60 Din izdatkov; prebitek 
znaša 154740 Din. 

Volitev novega odbora. Članstvo je iz* 
volilo nov odbor, ki se je konstituiral ta* 
kole: predsednik Jurančič, podpredsednik 
Pahor, tajnica Jurančičeva, blagajnik Leš« 
nik, odborniki: Golob, Hauptman in Kos; 
namestniki: Vollmaier, Bračičeva, Kopriva; 
preglednika računov: Poharjeva in Hri* 
bernik. 

Resolucije: Sprejeli sta se sledeči reso* 
luciji: 

a) Poverjeništvo UJU Ljubljana naj 
prevzame iniciativo za ustanovitev Šolarske 
Matice, ker to spada pod njegovo področje 
in ker ono edino jo more s pomočjo vsega 
članstva realizirati. Pripraviti je vse potreb* 
no, da se Šolarska Matica udejstvi že ob 
letošnji pokrajinski skupščini. V ta namen 
naj poverjeništvo pooblasti nekaj tovarišev, 
da zadevo prouče in stavijo gotove predloge 
glede sestave in tiska knjig ter glede orga* 
niziranja in zbiranja članov. 

b) Poverjeništvo UJU Ljubljana naj 
posreduje pri Šolski Matici v zadevi knjig 
za leto 1926. in obenem apelira, da naj iz* 
daja Šolska Matica knjige redno in postopa 
po statutih. Opravičilo, da so krivi pover* 
jeniki, ne drži, dolžnost odbora je, da bolj 
živo zainteresira članstvo. 

Prihodnje zborovanje bo v Breznu. 


